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INTERPELACJA 
Dotyczy: efektywności usprawnień dla tramwajów na ulicy Pomorskiej wokół ronda Solidarności 

 Szanowna Pani Prezydent, 

Problem opóźnień tramwajów na Pomorskiej przy rondzie Solidarności ciągnie się od przeszło dekady w 
zdecydowanie niewystarczającym tempie. W ostatnich latach wprowadzono zmiany, które miały usprawnić 
poruszanie się komunikacji szynowej w tym rejonie i obniżyć opóźnienia. W kwietniu 2023 roku przeniesiono  
przystanek Pomorska – rondo Solidarności za skrzyżowanie, na ówczesny przystanek autobusowy linii 87. 
Dzięki zmianie sygnalizacji świetlnej tramwaj przejedzie przez skrzyżowanie, zamiast ponownie czekać na 
światłach i utrudniać przejazd samochodom. Stworzono też dodatkowy przystanek Pomorska – Wierzbowa w 
kierunku Stoków.  

Od wprowadzenia powyższych zmian minął rok, stąd jest to dobry czas, by ocenić efekt wprowadzonych 
zmian. Proszę niniejszym o informację: 

1. Jak zmieniła się ilość podróżnych korzystających z tych przystanków po zmianach? 
2. O ile zmieniło się średnie opóźnienie w tygodniu w szczycie i poza szczytem dla linii tramwajowych 

między ul. Tamka a ul. Kamińskiego w porównaniu do okresu poprzedzającego zmiany? 
3. Czy są prowadzone prace mające na celu fizyczne wydzielenie torowiska na Pomorskiej po zachodniej 

stronie ronda (na odcinku VIII LO - RŚ)? Na jakim są one etapie i jaki jest ich hamonogram?  
4. Czy rozważano odcinkowe zamknięcie ul. Pomorskiej przed rondem Solidarności w kierunku 

wschodnim dla samochodowego ruchu tranzytowego i przekierowanie go na ulicę Północną w celu 
usprawnienia komunikacji tramwajowej w tym rejonie? Jeśli tak, czy wykonano jakiekolwiek analizy 
ruchu/symulacje? Jeśli tak, proszę o ich załączenie.  

 Z wyrazami szacunku, 
       Kosma Nykiel 




